




CROSSINGS
FUNERAL CARE
CrossingsFuneralCare.ca

☎ 204-326-7203
✉ info@crossingsfuneralcare.ca

📍 12e-40 North Gate Drive, Steinbach, MB

ROB HIEBERT
Licensed Funeral Director
Owner
Caring For The Families We Serve

Salon funéraire
Desjardins
Funeral Home
by Arbor Memorial

357 Rue des Meurons, Winnipeg, Mb
R2H 2N6 1-204-233-4949
www.desjardinsfuneralchapel.ca



- *State of the art Autobody Service
 - *Fuel Ignition Service
 - *Highway Tractor Alignments
- Len Penner 204-326-9871 Kevin Penner

BIRCHWOOD
FUNERAL CHAPEL CO-OP
162 PTH 52W, Steinbach, MB, R5G 1Y1
SUPPORTING THE LOCAL COMMUNITY SINCE 1997

SERVICE WITH DIGNITY, INTEGRITY, AND CARE

Phone: 1-204-346-1030
Toll-free: 1-888-454-1030
E-mail: birchfc@mymts.net
www.birchwoodfuneralchapel.com



204-371-4984



**CHEVALIERS
DE COLOMB**

AU SERVICE DE UN, AU SERVICE DE TOUS
Conseil Ste-Anne #4819
C.P. 1092 Sainte-Anne, MB
R5H 1C1



**The Catholic
Women's League
for God and Canada**
Council # 58 031

President: Colleen Holloway
204-226-4695
Membership: Dawn Christenson
204-257-8761



Ste. Anne, Manitoba
R5H 1C3
204-422-8226

Club - Jovial
(50+)
157 avenue Centrale
Sainte-Anne, MB R5H 1C3

Président : Laurent Desaulniers
204-807-6886
Salle/Hall – Laurent @ 204-422-8766



Paroisse Sainte-Anne-des-Chênes Parish



(Sainte-Anne-des-Chênes, Richer,
Sainte-Geneviève, Ross, Hadashville)



Courriel/email: info@paroissesteanne.ca Téléphone/Telephone :204-422-8823
Website: www.paroissesteanne.ca

Dimanche 27 avril 2025 – 2^e Dimanche de Pâques « Cycle C »
Sunday April 27th, 2025 – 2nd Sunday of Easter 'Cycle C'

Dimanche 4 mai 2025 – 3^e Dimanche de Pâques « Cycle C »
Sunday May 4th, 2025 – 3rd Sunday of Easter 'Cycle C'

DATE IMPORTANTE À RETENIR:

- Vendredi le 25 avril, 2025 – **PAS DE MESSE**
- Du lundi 28 avril au vendredi 2 mai 2025 – Retraite des Prêtres – **PAS DE MESSE**

IMPORTANT DATE TO REMEMBER:

- Friday, April 25th 2025 – **NO MASS**
- From Monday April 28 to Friday May 2, 2025 – Priests' Retreat – **NO MASS**

Première Communion: dimanche le 27 avril, 2025 La messe de 9h15 sera en anglais et la messe de 11h00 sera en français sur cette journée. Il y aura un goûter pour célébrer avec nos jeunes.

First Communion: Sunday April 27th, 2025. A reminder that the 9:15 AM Mass will be in English on this day and the 11:00 am Mass will be in French to accommodate the first communion celebrations and gathering afterwards.

Did you know you can make donations by e-transfer? Simply note what the donation is for in the Memo section and send it to info@paroissesteanne.ca – We also have monthly automatic withdrawal 😊
Saviez-vous que vous pouvez faire un don par virement électronique ? Il suffit d'indiquer la raison de votre don dans la section « Mémo » et de l'envoyer à info@paroissesteanne.ca - Nous offrons également un prélèvement automatique mensuel 😊

Père / Father Kevin N. Lereh m. ss.cc. Administrateur paroissial / Parochial Administrator
Lola Reimer Gestionnaire de bureau / Office Manager
Gareth Priest Chair CAE/PFC **Pieter Lange** Chair, CPP/PPC

Heures du bureau

Mardi au vendredi; 8h30 - 12h30 / 13h - 17h

Parish Office Hours

Tuesday to Friday; 8:30 - 12:30 / 1PM - 5PM

2E DIMANCHE DE PAQUES (DIVINE MISERICORDE) /
2ND SUNDAY OF EASTER (DIVINE MERCY) – CYCLE ‘C’

C'est dans une atmosphère de peur que Jésus est apparu aux disciples craintifs, myopes et dépourvus de foi, y compris le sceptique Thomas, et les a salués à trois reprises : « La paix soit avec vous ». On pourrait dire que par cette salutation de paix, Jésus leur assure de son pardon de l'avoir abandonné le Vendredi Saint. Lorsque Jésus vous pardonne dans le sacrement de la confession, il vous a vraiment pardonné et ce qui vient ensuite est la « PAIX ». Au-delà de la croyance, la foi, c'est aussi se confier entre les mains de Dieu. Cette foi confiante vit et grandit à travers la prière et le culte, qui trouvent leur source d'inspiration et leur sommet de perfection dans la liturgie et notre vie quotidienne. **QUE LA MISERICORDE DIVINE NOUS GARDE !**

“Don’t be afraid.” These are the assuring and comforting words of Jesus to those who have total faith, to those who trust in the goodness and love of God, to those who can attest that He is present here and now, that He walks with us and is alive. One factor that hinders our faith and that constantly dominates the lives of many is ‘fear’ - fear of wars, disasters, calamities, terrorism, health hazards, economic breakdown, social problems, death, sociopolitical chaos, the unknown, etc. The fact is that our fears and doubts are oftentimes worse than reality. Let go of fear and let the Risen Lord in through **His DIVINE MERCY!**

Père/Fr. Kevin N. Lereh, m.ss.cc.

3E DIMANCHE DE PAQUES / 3RD SUNDAY OF EASTER – CYCLE ‘C’

Jésus pose trois fois la question à Pierre : « M'aimes-tu ? » Certains ont vu un lien entre ces questions et le triple reniement de Jésus par Pierre la nuit de son arrestation ; l'affirmation d'amour de Pierre : L'affirmation d'amour de Pierre : « Seigneur, tu sais que je t'aime » est donc un amendement de son passé et une rédemption pour son triple reniement de Jésus le Vendredi saint. Notre « oui » doit être notre réponse à Son amour parce qu’il nous a d'abord aimé. Mais comment ? En aimant les autres parce que Dieu nous aime. Ceci devrait être notre principe chrétien car l'amour est un élément indispensable à l'humanité et elle est vainqueur. **BONNE FETE DE PAQUES !**

‘Love’ is a fundamental need and the most pervasive occupation - we hear it in movies, documentaries, the news, in music, and all around us. But we are surrounded with hundreds of heresies of love. A very common one is idolatrous love. A young man/woman falls deeply in love with their God-given partner and then begins to neglect their family and his studies. We could also get so wrapped up in work that there is no time for God, and if at all, we grudgingly give him only a few minutes a week. So, “do we love” Jesus enough? **HAPPY EASTER!**

Père/Fr. Kevin N. Lereh, m.ss.cc

INTENTIONS DE MESSES / MASS INTENTIONS

DATE	INTENTIONS	DONNÉ PAR / GIVEN BY
Friday (25) – 6pm - 7PM- ADORATION & CONFESSION	†Daniel Boulet	Yoland & Michelle Hébert
Samedi (26) 19h	†Roger Legal	Cécile et la famille
Sunday (27) 9:15AM English	For my parishioners	Fr. Kevin N. Lereh, m.ss.cc.
Dimanche (27) 11h Français	†Alice Désorcy	George Désorcy et famille
Du lundi 28 avril au vendredi 2 mai 2025 – Retraite des Prêtres – PAS DE MESSE From Monday April 28 to Friday May 2, 2025 – Priests’ Retreat – NO MASS		
Samedi (03) 19h	†Guy Georges	Ida & Guy Lévesque
Dimanche (04) 9h15	Pour mes paroissiens	Père Kevin N. Lereh,
Sunday (04) 11:00AM	Guy Chammartin, for his continuing well being	Jon & Rosalie
Mardi (06) 9h15	†Martha Freeman	Offrandes aux funérailles/ Funeral Offering
Mardi (06) Nursing	†Philippe Gaudet	Offrandes aux funérailles/ Funeral Offering
Wednesday (07) 9:15AM	†Antoinette Bugera	Offrandes aux funérailles/ Funeral Offering
Mercredi (07) 11h Pavillion	†Lucien Fillion	Liz & Famille
Jeudi (08) 9h15	†Manuel Cipranio	Offrandes aux funérailles/ Funeral Offering
Jeudi (08) 11h Pavillion	†Roger Mondor	Offrandes aux funérailles/ Funeral Offering
Friday (09) – 6pm - 7PM- ADORATION & CONFESSION	Benoit Hébert	Yoland & Michelle Hébert
Samedi (10) 19h	Pour mes paroissiens	Père Kevin N. Lereh,
Dimanche (11) 9h15	†Yvonne Boulianne	La famille
Sunday (11) 11AM	†Claude and †Elizabeth Bruce	Dan & Karen Ilchyna and family



Nous voulons offrir soutien, réconfort et prières à ceux et celles qui font face à la maladie ou qui ont besoin de courage dans l'épreuve. Let us pray for those in our communities faced with illness or in need of or courage and comfort in the trials.

Nous prions pour /We pray for: Colette Levesque, Marie-Louise Legal, Denise Wall, Anna-Maria Faullus, Thérèse Hupé, Paulette Pylatiuk, Rachel Brémault, Danielle Jenner, Delaney Kolowca, David Sabourin, Rita Sabourin... *et tous ceux que nous portons dans nos cœurs ... and all those we hold in our hearts...*

Réflexions sur le mariage Joyeuses Pâques! Christ est ressuscité! Ce soir, réunissez votre famille pour réciter une prière spéciale afin qu'elle continue à grandir dans la foi, à se fortifier et à faire confiance au Seigneur ressuscité.

Marriage Tips Happy Easter! Christ is risen! Tonight, gather your family to say a special prayer for your family’s continued growth in faith, strengthening, and trust in the Risen Lord.

26 & 27 avril 2025 – April 27 th 2025						
Date	Acceuil/ Greeters	Servants/ Altar Servers	Lectures/ Readers	Offrande/ Collection	Communion	Croix / Torchbearers
Samedi le 26 avril, 19h	Volontaire	Volontaire	Serge Bazié	Volontaire	Volontaire	Aurèle Boisvert
Sunday, April 27 th 9:15AM	Kurt & Amanda DeSutter	James Madden & Ben Kautz	Adam Moore & Erik Bonnefoy	Lange Family	Volunteer	Carson Dufault
Dimanche le 27 avril, 11h	Volontaire	Michel & Monique Chaput	Martyne Laliberté & Volontaire	Simone St-Hilaire & Volontaire	Yvon Deschambault & Volontaire	Michel Chaput
3 & 4 mai 2025 – May 4 th 2025						
Samedi le 3 mai, 19h	Volontaire	Volontaire	Lorraine Jolicoeur	Volontaire	Volontaire	Gilbert Legal
Dimanche le 4 mai, 9h15	Volontaire	Samuel & William Deschambault	Gabriel & Francyne Lemoine	Gisèle Smith & Volontaire	Norbert Ritchot & Volontaire	William Deschambault
Sunday, May 4 th 11AM	Pieter & Wendy Lange	Christian Dumont & Micheal Kautz	Samson Kirpluk & Marj. Sarna	Greta, Sofie, Emika & Savannah	Volunteer	Andrew Kautz
10 & 11 mai 2025 – May 11 th 2025						
Samedi le 10 mai, 19h	Volontaire	Volontaire	Simone Gaudet	Volontaire	Volontaire	Lorraine Jolicoeur
Dimanche le 11 mai, 9h15	Volontaire	Olivier Deschambault & Volontaire	Diane Connelly & Komi Kuesson	Raymond Connelly & Volontaire	Monique & Michel Chaput	Olivier Deschambault
Sunday, May 11 th 11AM	Alice & Richard Lesage	Jacob Moore & Micah Dacanay	Julie Coté & Andrew Chammartin	Eve, Cohen, Violet & Gianna	Volunteer	Jude Dumont
Célébration de la Parole à l’hôpital / Celebration of the Word in the hospital						
Nom / Name			Date			
Diane Connelly & Gabriel Lemoine			Le 27 avril 2025 – April 27 th 2025			
Maurice Blanchette & Lorraine Jolicoeur			Le 4 mai 2025 – May 4 th 2025			
Peter Schiling & Cécile Plante			Le 11 mai 2025 – May 11 th 2025			

Intendance - Le 27 avril 2025 - Dimanche de la Divine Miséricorde "Jésus leur dit encore : 'La paix est avec vous. Comme le Père m'a envoyé, moi aussi je vous envoie". (JEAN 20, 21) La paix - le premier don du Seigneur ressuscité. Tout comme Jésus a envoyé les apôtres dans le monde, il envoie aussi ses intendants. En tant que disciples de Jésus, nous sommes appelés à être compatissants et miséricordieux, non seulement avec nos amis, mais aussi avec nos « ennemis ». Pensez à quelqu'un dans votre vie avec qui vous devez vous réconcilier. Appelez-la tout de suite ou, mieux encore, allez lui rendre visite.

Stewardship - April 27, 2025 - Sunday of Divine Mercy “Jesus said to them again, ‘Peace be with you. As the Father has sent me, so I send you.’” (JOHN 20:21) Peace – the first gift of the risen Lord. Just as Jesus sent the apostles out into the world, so too, He sends his stewards. As disciples of Jesus, we are called to be compassionate and merciful; and not with just those who are our friends, but also with our “enemies.” Think of someone in your life who you need to reconcile with. Call them right now or better yet, go visit them.

ANNONCES / ANNOUNCEMENTS

Le comité de prélèvement de fonds tiendra un souper de poisson le samedi 14 juin. Il y aura 2 tablées 17h et 19h. Repas à apporter disponibles. Il y aura un arbre monétaire. Les billets sont au coût de 25,00\$ et sont en vente à partir du 27 avril à l'entrée de l'église et au bureau.

The Fundraising committee is having a Fish Fry on Saturday, June 14. There are 2 seatings: 5 pm & 7 pm. To go meals are available. There will be a money tree. The cost is \$25/tickets. The tickets will be on sale starting on April 27 in the church entrance and/or office.

The Giving Fence The project is called “The Giving Fence”. Providing Access to basic needs of those experiencing homelessness. It started when the homeowner (Lillis Penner) noticed many homeless people walking along her fence line in Steinbach. She put out a bin and began leaving food daily such as peanut butter and jelly sandwiches, and various other items depending on the season. It has grown to the point that Lillis needs help to continue accommodating the need. Lillis Penner has partnered with Niverville Credit Union to create this project. Please refer to the list (given the weekend of May 3rd & 4th at the church entrance) of spring/summer food items requested. The CWL is inviting parishioners to support this cause on the weekends of May 10th/11th and May 17th/18th by bringing items from the list provided to the church.

Le projet « The Giving Fence » vise à répondre aux besoins essentiels des personnes sans domicile fixe. Il a débuté lorsque la propriétaire (Lillis Penner) a remarqué que de nombreux sans-abri marchaient le long de sa clôture à Steinbach. Elle a installé une boîte et a commencé à y déposer quotidiennement de la nourriture, comme des sandwichs au beurre de cacahuète et à la confiture, ainsi que divers autres produits selon la saison. Le projet a pris de l'ampleur à tel point que Lillis a besoin d'aide pour continuer à répondre aux besoins. Lillis Penner s'est associée à la Niverville Credit Union pour créer ce projet. Veuillez consulter la liste (donné la fin de semaine du 3 et 4 mai à l'entrée de l'église) des denrées alimentaires demandées pour le printemps et l'été. La CWL invite les paroissiens à soutenir cette cause les week-ends des 10 et 11 mai et des 17 et 18 mai en apportant à l'église des produits de la liste fournie.

Musee Dawson Trail Come join us for our **3rd Annual Spring Tea Fundraiser Event on Saturday May 10th** from 11 am to 4 pm. First seating is from 11 am to 1 pm and the second seating is from 2 pm to 4 pm. You will be served a variety of foods on a charcuterie board followed by desserts and beverages. We will have a Fashion Show, door prize at each sitting, memory photo booth for a small fee. You may tour the museum and visit our gift shop. Tommy Dutiaume will share his heavenly music from the balcony. Tickets are \$25.00 each, children 6 and under \$12.00. You may book online at museedawsontrail.com or purchase your tickets by calling Yvonne at 204-371-9238. We have limited seating so book early.

We are selling chocolate covered almonds, you can come to the office or call Ruby at 204-346-2730 if you would like a case or boxes of chocolate.

The Jubilee Committee encourages you to take a case to your places of work.

We are very thankful for your participation!

Nous vendrons des amandes enrobées de chocolat, vous pouvez venir au bureau ou contacter Ruby au 204-346-2730 si vous voulez une caisse ou des boîtes de chocolat.

Le Comité du Jubilé vous encourage à en apporter une caisse sur votre lieu de travail. Nous vous remercions chaleureusement de votre participation !



ANNONCES / ANNOUNCEMENTS

**This bulletin is for 2 weeks, from April 27th to May 4th, 2025 due to the Priest Retreat.
We wish Fr. Kevin a wonderful and peaceful retreat!
Ce bulletin est pour deux semaines, du 27 avril au 4 mai 2025, en raison de la retraite des prêtres. Nous souhaitons au Père Kevin une merveilleuse et paisible retraite !**

Pope Francis - December 17, 1936 - April 21, 2025

It is with profound sadness that the Archdiocese of Saint Boniface learned of the passing of Pope Francis on the morning of April 21st. “Pope Francis was and continues to be a source of inspiration for Catholics, notes Archbishop Albert LeGatt. He significantly impacted the life of the Church and the life of the world. He will be profoundly missed. His teachings and personal example will surely live on. “For all in the world, he was a tireless defender of the poor, the downtrodden, victims of war, migrants, survivors of clergy abuse and the marginalized. He continually called for peace and solidarity, as well as a proper stewardship of the environment. “His heartfelt apology in 2022 to the Indigenous of Canada and his recognition of the Church’s role in the repression of their language, culture and spirituality that occurred in residential schools was an important milestone in the continuing journey of reconciliation with First Nations, Inuit and Métis people across the country, and in our own archdiocese. “For the Church, Pope Francis brought profound changes through his advancement of synodality, of listening to all as a way to foster a greater participation by all in the Church’s life. He brought special attention to young people, families and those distant from the Church. He continued the transformation of the Church’s administration and its financial transparency. “We ask all the faithful to keep the Holy Father in their prayers.” We ask that Pope Francis be welcomed into your presence, O Lord, accompanied by the Blessed Virgin Mary, St. Joseph, St. Francis of Assisi, and all the saints, and that you would bring comfort to us, Pilgrims of Hope, who mourn.

A memorial Mass for Pope Francis, presided by Archbishop LeGatt, will be held this Friday, April 25th at 7:30 PM in Saint Boniface Cathedral. All are invited to attend.

Le pape François - 17 décembre 1936 - 21 avril 2025

C'est avec une profonde tristesse que l'Archidiocèse de Saint-Boniface a appris le décès du pape François le matin du 21 avril. « Le pape François a été et continue d'être une source d'inspiration pour les catholiques, note l'archevêque Albert LeGatt. Il a eu un impact significatif sur la vie de l'Église et du monde. Il nous manquera profondément. Ses enseignements et son exemple personnel resteront certainement gravés dans les mémoires. « Pour tous dans le monde, il a été un défenseur infatigable des pauvres, des opprimés, des victimes de la guerre, des migrants, des survivants d'abus commis par le clergé et des marginaux. Il n'a cessé d'appeler à la paix et à la solidarité, ainsi qu'à une bonne gestion de l'environnement. « Les excuses sincères qu'il a présentées en 2022 aux Autochtones du Canada et sa reconnaissance du rôle de l'Église dans la répression de leur langue, de leur culture et de leur spiritualité dans les pensionnats ont constitué une étape importante dans la poursuite du processus de réconciliation avec les Premières nations, les Inuits et les Métis dans tout le pays et dans notre propre archidiocèse. « Pour l'Église, le pape François a apporté de profonds changements en faisant progresser la synodalité - l'écoute de tous comme moyen de favoriser une plus grande participation de tous à la vie de l'Église. Il a porté une attention particulière aux jeunes, aux familles et aux personnes éloignées de l'Église. Il a poursuivi la transformation de l'administration de l'Église et sa transparence financière. Nous demandons à tous les fidèles de garder le Saint-Père dans leurs prières. »

Une messe commémorative pour le pape François, présidée par Mgr LeGatt, aura lieu ce vendredi 25 avril à 19 h 30 en la Cathédrale Saint-Boniface. Tous sont invités à y assister.

2 ^e Dimanche de Pâques – 27 avril 2025 Actes des Apôtres 5, 12-16 Psaume 117(118) Jean 1, 9-11a.12-13.17-19 Jean 20, 19-31	2 nd Sunday of Easter – April 27 2025 Acts 5.12-16 Psalm 118 Revelation 1.9-11a, 12-13, 17-19 John 20.19-31
MÊME THOMAS EN VIENT À CROIRE CERTAINS PARENTS se culpabilisent pour ne pas avoir réussi à transmettre la foi à leurs enfants, alors qu'ils pensaient avoir tout fait pour y arriver. Ils considèrent cela comme un échec. Mais peut-on transmettre la foi comme on communique une information ou la recevoir comme on hérite d'un gène? La lecture évangélique de ce dimanche nous offre quelques éléments de réflexion à cet égard. Suivons Thomas dans son cheminement de foi, qui pourrait aussi être le nôtre. Remarquons d'abord que dans ce récit, il n'est pas question de doute au sujet de cet apôtre, mais d'incrédulité. Thomas ne doute pas, il pose une condition sans laquelle il refuse de croire. Il n'arrive pas à se fier au témoignage des autres disciples. Son incrédulité est cependant tout entière tendue vers Dieu. Il ne ferme pas la porte; il veut voir et toucher pour croire. Quand le Ressuscité se présente enfin à Thomas, il l'invite à toucher ses plaies, comme l'apôtre le demandait. Mais à la place, ce dernier s'écrie spontanément : « Mon Seigneur et mon Dieu! » Cette profession de foi est l'une des plus lumineuses des évangiles, car elle proclame explicitement la divinité du Christ. L'expérience de Thomas nous apprend donc que la foi est plus qu'une simple transmission. Elle émerge et se décide dans l'espace de la rencontre personnelle avec le Ressuscité. <i>Rodhain Kasuba</i>	HAVE YOU EVER FELT YOURSELF to be a “Doubting Thomas?” I certainly have! I look upon God’s world, but doubt that the Creator really intended this – a world where social justice is lacking in so many ways, where environmental damage is increasingly threatening, and where peace is so evidently lacking. It is easy to doubt that Jesus is present in this mess. It is easy to doubt that Jesus is present in this mess. It is much harder to accept that Jesus gave people like me and you the power – and the mandate – to bring about a better world. Here arises the implication of belief – if we believe Jesus came and remains among us, we must respond as he asked us to act. In John’s Gospel, just as in some situations today, we and our faith communities can be found “with the doors locked for fear.” Yet, while ‘the disciples rejoiced when they saw the Lord, “they also understood that they were being sent too continue Christ’s mission – to cure the sick, to comfort the afflicted and even to afflict the comfortable! After all, it is “through believing that you may have life.” Maybe all of us “Doubting Thomases” will one day proclaim today’s beatitude: “Blessed are those who have not seen and yet have come to believe.” And that the Giver of Life would see our faith communities share our belief to the full. <i>Joe Gunn, Ottawa, ON</i>

Avril 2025 April		
April 18 & 20 avril 2025		
Offrandes/Offerings	\$3,463.80	65 Enveloppes/Envelopes
Libre/Loose Cash – Off.	\$552.20	
Rénovations/Renovations	\$630.00	Merci! Thank you!
Développement & Paix / Development & Peace	\$100.00	
Besoins de l'Église en Terre Sainte/ Needs of the Church in the Holy Land	\$1,250.55	
Enveloppes/Envelopes	\$5.00	

Offrandes/Offerings	\$8,740.79	pour le mois/for the month
Libre/Loose Cash – Off.	\$1,110.70	
Rénovations/Renovations	\$1,779.00	pour le mois/for the month
Développement & Paix / Development & Peace	\$1,390.00	
Besoins de l'Église en Terre Sainte/ Needs of the Church in the Holy Land	\$1,340.55	pour le mois/for the month
Fleurs/Flowers	\$271.00	
Jubilée/Jubilee	\$50.00	pour le mois/for the month
Enveloppes/Envelopes	\$5.00	